


      Agreement for Distribution of Aid to Communities in Syria                  
	Governorate-المحافظة
	.................
	Location - الموقع
	.................

	District - المنطقة 
	.................
	L.C Representative
ممثل عن المجلس المحلي
	.................

	Sub-District- الناحية
	.................
	Phone Number – رقم الهاتف 
	.................



	تشرح مذكرة التفاهم طبيعة التعاون وتحدد شروطه بين "منظمة ......................." و"مجلس المحلي ................... ", والأدوار والمسؤوليات المتبادلة مع المجلس المحلي وافراد المجتمع المحلي من أجل تعزيز التعاون بين الأطراف لتحقيق هدف المشروع.

وستصبح مذكرة التفاهم هذه سارية المفعول في ................................................... وتنتهي في ................................................... وفيما يلي الشروط المحددة لمذكرة التفاهم:

التعريف بالمنظمة المنفذة للمشروع:
يجب إضافته من قبل المنظمة المنفذة
رؤيتنا:
يجب إضافته من قبل المنظمة المنفذة

مهمتنا:
يجب إضافته من قبل المنظمة المنفذة

التعريف بالمشروع:
تقديم الدعم للأسر الأكثر ضعفا عن طريق القسائم النقدية، حيث سيقدم المشروع قسيمة نقدية بقيمة........ $ لكل اسرة وعلى مدار ......... جولات خلال فترة المشروع المحددة ضمن تاريخ اتفاقية.
........... حتى .......

فهم أدوار الأطراف:
دور المجلس:
1. دعم الفرق في تحقيق الغاية المرجوة من المشروع والاسهام بتوعية المجتمع بأهداف المشروع وتحفيزهم على تسهيل مهمة الفريق.
2. اقتراح المستفيدين الذين يعتبرون مؤهلين بتلقي الدعم بدقّة وفق معيار الاهلية الموافق عليها أدناه.
3. مشاركة المجلس في اللجان التي ستقوم باختيار القائمة الأولية للمستفيدين.
4. الشفافية في اختيار المستفيدين وفقا للمعايير الموضحة بشكل تفصيلي.
5. تسهيل مهمة الفريق بتعريفهم بالمستفيدين وارشادهم الي العوائل الاكثر ضعفا في المنطقة وتزويدهم بالمعلومات المطلوبة عن ذلك
6. تسهيل عمل فرق مراقبة المشروع (فرق المنظمة او فرق المراقبة الأخرى من الطرف الثالث).
7. المرونة في الاستجابة لمتطلبات أنشطة المشروع. 
8. المساهمة بحماية الفرق ضمن إطار ادارة المجلس وتأمين وصولها للمستفيدين بسلاسة لضمان العمليات المريحة للمشروع.
9.  استقبال الشكايات والمشاركة في جمع التغذية الراجعة عن المشاريع المتعلقة بأداء الفرق وتزويد قادة الفرق بكل المعلومات التي يُتوقع ان تسهم في تطوير الأداء.
10. تعهد المجلس المحلي بعدم أخذ اي ضرائب أو رسوم الخدمات العامة اثناء عملية التوزيع او أثناء توزيع ايصالات للمستفيدين أو أثناء تنفيذ أي نشاط متعلق بالمشروع وفي حال وجود أي رسوم للخدمات العامة في القرية يتم فصلها عن عملية التوزيع بشكل كامل حيث تكون بعد أسبوع على الأقل من عملية التوزيع و شرح لسكان القرية بأن تلك الرسوم هي مقابل خدمات عامة المقدمة من المجلس المحلي ولا يجوز أخذ أي مقابل مادي لقاء عمل ينفذه المجلس يكون متعلق بالمشروع كتوزيع ايصال المستفيدين أو لقاء تضمين اسم أي عائلة في القائمة الأولية...الخ
دور المنظمة:
1. تزويد المجلس بمعلومات مسبقة حول معايير الأهلية للمستفيدين من المشروع.
2. المشاركة في تشكيل لجنة مراجعة الاسماء.
3. المشاركة في اعمال واجتماعات لجنة مراجعة الاسماء.
4. القيام بالتسجيل الاولي واعمال التحقق على الاسماء المقترحة من لجنة مراجعة الاسماء ويحق للمنظمة أن تقوم باستبعاد أي اسم غير مطابق للمعايير ومن ثم مشاركة القوائم النهائية للمستفيدين المستهدفين مع اللجنة المجتمعية.
5. سيتم تحديد المستفيدين من خلال معايير محددة متفق عليها مسبقا وعملية اختيار المستفيدين تتسم بالشفافية والتي سيتم إجراؤها بالاشتراك مع اللجنة المجتمعية، حيث أن المنظمة بعد استلام القوائم من اللجنة المجتمعية ستقوم بالتسجيل بطريقة الزيارة المنزلية والتحقق من المستفيدين والتصديق النهائي على قائمة المستفيدين المستهدفين.
6. تنظيم خطة التوزيع بالتعاون مع اللجنة المجتمعية لضمان التنفيذ السوي لتوزيع الدعم.
7. توفير الدعم للمستفيدين من خلال توزيع لكل مستفيد مبلغ مالي وقدره (......) دولار امريكي ولمدة (.......) جولات.
8. مراقبة الانشطة في مراكز التوزيع لضمان جودة البرنامج. 
9. استقبال الشكاوى والتغذية الراجعة وتعليقات المستفيدين والتعامل معها.
التعريف بألية التسجيل والتحقق: 
1. ستقوم المنظمة بالتعاون مع المجلس المحلي بعقد جلسة تعريفية لمعايير الاستهداف للمجتمع المحلي ممثلا بمندوبي المجلس والمخاتير والوجهاء والاعيان.
2. سيتم عرض القوائم الاولية على لجنة مراجعة الأسماء.
3. سيتم تصدير الاسماء المطابقة لمعايير الاهلية للتحقق.
4. سيقوم فريق عمل المنظمة بعملية جمع المعلومات (عملية التسجيل) والتحقق على الأسماء.
5. سيتم اصدار القائمة النهائية بناء على عمليات التحقق.
6. عملية اختيار المستفيدين ستعتمد على مطابقة المستفيد لمعايير الاهلية ومعايير الضعف الموضحة بالأسفل. 
7.  سيتم عرض القائمة النهائية على المجلس المحلي واللجنة المجتمعية للمراجعة.
8. سيتم اعتماد القائمة النهائية بعد مراجعتها من قبل المجلس المحلي.
9. سيتم إعادة التحقق بعينة من قائمة المستفيدين في منتصف المشروع


التعريف بمعايير الأهلية: 
- سيتم ترشيح الأسماء من قبل المجلس المحلي وفق معايير الاهلية الموضحة ادناه:
1- الأسر التي ليس لديها دخل منتظم / محدود الدخل
2- عائلة مؤلفة من شخصين او اكثر الا في حال حالة شخص كبير في السن يسكن لوحده ( فوق الستين عام )
3- العائلات فقط تعيش في المنطقة / المخيم المستهدف
4- العائلات المستهدفة ليست من البائعين المتعاقدين (للقسائم)

-وعليه وبناء على نتائج التحقق وجمع البيانات، سيتم اختيار المستفيدين الأكثر ضعفا بناء على:
(حجم الأسرة، نوع السكن، نسبة الاعتمادية والإعالة، وضع النزوح، استراتيجيات التأقلم وحالة الاستهلاك الغذائي)

 قواعد التنفيذ:

- جميع الأسماء المرشحة للتسجيل على المساعدة يجب ان يملكون وثائق رسمية، وهذا الشرط سيتم إضافته ل اي اعلان عن المشروع.
- سيقام تحقق ثان في منتصف فترة المشروع من قائمة المستفيدين
- يمكن للمستفيدين تقديم معلومات عن الشخص المفوض أثناء عملية التسجيل إذا أرادوا تفويض أحد الأقرباء الرئيسين، اي عملية تفويض لاحقة ستكون في مرحلة التحقق النفصية للمشروع بإستثناء ثلاث حالات يتم فيها التفويض في اي وقت من حياة المشروع:
1- حالة وفاة المستفيد
2- حالة سجن المستفيد
3- حالة السفر المؤقت للعلاج

لن يتم التعويض لأي مستفيد يتخلف عن أي جولة
اي مستفيد يتخلف عن الاستلام الجولات لشهرين متتاليين من حياه المشروع لن يستهدف بالجوله التي تليها ويعتبر خارج قوائم المستفيدين	Comment by Dahmash, Mohamad: Added recently 


التعريف بالشروط العامة: 
1. يلتزم كلا الطرفين بـ "عدم إلحاق الأذى" مبادئ صون الطفل وضمان أن الأطفال وتبعيات أخرى في الأسر لا تترك دون الرعاية المناسبة كنتيجة لالتزام الأسر بأنشطة المشروع.
2. سيتم حل الخلافات عن طريق الاتفاق المتبادل وفي حال عدم التوصل لاتفاق سيتم تعيين محكم محايد بالتراضي.
3. يجب على كلا الطرفين المحافظة على جميع المعلومات المتعلقة بمذكرة التفاهم هذه بسرية، ولا يجوز نشرها دون الحصول على موافقة خطية مسبقة من الطرف الآخر، أو كشف أياً منها لأي طرف ثالث بأي وثائق أو بيانات أو معلومات أخرى زودت مباشرة أو غير مباشرة من قبل الطرف الآخر ذات صلة بمذكرة التفاهم.
4. يحق للمنظمة إنهاء مذكرة التفاهم هذه بموجب إشعار شفهي مدته شهر واحد بعد تبرير أسباب الانهاء. 
5. يوافق كلا الطرفين على عدم عرض أو وعد أو قبول، سواء بشكل مباشر أو غير مباشر الهدايا أو تنازلات التي يمكن أن تفسر على أنها غير قانونية وما يندرج تحت قضايا الفساد أو الممارسات الاحتيالية.
6. أي دعم إضافي مزوّد يجب أن يوثق في ملحق مذكرة التفاهم.

	The Memorandum of Understanding explains the nature of cooperation and specifies its terms between "an organization ( ………………………….    ) and "a local council ……………………...", and the mutual roles and responsibilities with the local council and members of the local community in order to enhance cooperation between the parties to achieve the project's goal.
This Memorandum of Understanding will become effective on ……………………... and will end on……………………… ... The following are the specific terms of the MOU:
Definition of the project executing organization:
Should be added by the implementing organization
Our vision
Should be added by the implementing organization
Our mission
Should be added by the implementing organization
Definition of the project:
Providing support to the most vulnerable families through cash vouchers, as the project will provide a cash voucher of $ … to each beneficiary over 8 rounds during the specified project period within the date of the agreement.
.......... to ..........
Understanding the roles of parties:
Council role:
1.  Supporting the teams in achieving the desired goal of the project and contributing to the community’s awareness of the project’s objectives and motivating them to facilitate the team’s task.
2. Proposing BNFs who are considered eligible to receive support strictly according to the eligibility criteria approved below.
3. The Council’s participation in the committees that will select the initial list of BNFs.
4. Transparency in selecting the BNFs according to the criteria detailed in detail.
5. Facilitating the task of the team by introducing them to the BNFs, guiding them to the most vulnerable families in the region, and providing them with the required information about the BNFs before and after the completion of the process.
6. Facilitate the work of project monitoring teams (organization teams or other third-party monitoring teams).
7. activities Flexibility to respond to the requirements of project
8. Contributing to the protection of the teams and ensuring their smooth access to the BNFs to ensure the comfortable operations of the project.
9. Receiving complaints and participating in collecting feedback on projects related to the performance of teams and providing team leaders with all the information that is expected to contribute to the development of performance.
10. The local council commits to not take any taxes or public service fees during the distribution process or during the distribution of receipts to the beneficiaries or during the implementation of any activity related to the project, and if there are any fees for general services in the village, they should be completely separated from the distribution process and any other activity related to the project, which it is at least a week after the distribution process with full explanation to the people in the village that these fees are in return for general services provided by the local council, and it is not permissible to take any amount from the BNFs for any activity that the council carries out related to the project, such as distributing the beneficiaries' receipt or for including the name of any family in the initial list...etc
The role of the organization:
 1-Providing the Council with prior information about the eligibility criteria for the project BNFs
2-Participation in forming the Name Review Committee.
-3 Participate in the work and meetings of the Name Review Committee.
 4-Carrying out the initial registration and verification work on the names proposed by the Names Review Committee. The organization has the right to exclude any name that does not match the criteria, and then share the final lists of the target BNFs with the community committee.
5-The BNFs will be determined through specific pre-agreed criteria and the process of selecting the BNFs is transparent, which will be conducted in conjunction with the community committee, as the organization, after receiving the lists from the community committee, will register door -to-door method, verify the BNFs, and final approval of the list of targeted BNFs.
 6-Organize the distribution plan in cooperation with the community committee to ensure the proper implementation of the distribution of subsidies
 7-Providing support to the BNFs by distributing to each beneficiary (......) $ for a period of (.......) rounds
 8-quality Monitor activities in distribution centers to ensure program
 9-Receive and deal with complaints, feedback and BNFs' comments                                                                                                          
Introducing the registration and verification mechanism:
 1-The organization, in cooperation with the local council, will hold an introductory session on targeting criteria for the local community represented by the council’s representatives, IDPs representatives. Mukhtar and notables.
2-The initial lists will be presented to the Name Review Committee   
-3 Names that matching to the eligibility criteria will be verification from it.
 4-The organization's work team will collect the information (the registration process) and verify the names
-5 A final list will be issued based on verification processes 
. 6-The process of selecting BNFs will depend on the recipient’s compliance with the eligibility criteria and vulnerability criteria described below.
 7-The final list will be presented to the local council and community committee for review                         
8-The final list will be approved after being reviewed by the local council 
9. A sample of the beneficiary list will be re-verified in the middle of the project
Definition of Eligibility criteria:
Names will be nominated by the local council according to the eligibility criteria shown below:
1- Families with no regular income / limited income
2- Two or more family members unless one elderly living alone ( +60)
3- Only families are living in the targeted area/camp
4- Targeted families are not from the contracted vendors (for vouchers)

Accordingly, and based on the results of verification and data collection, the most vulnerable BNFs will be selected based on:
Family size, housing type, dependency ratio, displacement situation, coping strategies and food consumption status

Implementation rules:

- All names nominated to register for assistance must have official documents, and this condition will be added to any project announcement.
- A second verification will take place in the middle of the project period from the list of beneficiaries
- Beneficiaries can provide information about the delegated person during the registration process if they want to delegate one from the main relatives, any later delegation process will be in the phase of mid project verification, except for three cases in which the delegation is done at any time in the life of the project:
1- In case of death of the beneficiary
2- Jail / detention / arrest
3- Case of temporary travel for medication 
in addition to a prove document the illness condition.
No compensation will be given to any beneficiary who fails to appear in any round
The absent BNFs from two months in a raw will be canceled 	Comment by Alaa Baa: Added 

Definition of general conditions:
 1-Both parties are obligated to "do no harm" principles of child safeguarding and to ensure that children and other dependencies in families are not left without proper care as a result of families' commitment to project activities.
2. Disputes will be resolved by mutual agreement. If no agreement is reached, a neutral arbitrator will be appointed by mutual agreement.
3.Both parties must keep all information related to this memorandum of understanding confidential and may not be published without the prior written consent of the other party, or disclose any of it to any third party with any documents, data or other information provided directly or indirectly by The other party is related to the MOU.
 4.The organization has the right to terminate this memorandum of understanding by verbal notice of one month after justifying the reasons for termination.
5.Both parties agree not to offer, promise, or accept, whether directly or indirectly, gifts or concessions that may be construed as illegal and what falls under corruption or fraudulent practices.
6. Any additional support provided must be documented in the appendix of the MoU.




	Local Council Representative Name اسم الممثل عن المجلس المحلي/
....................
	Org Name Representative Name/ اسم الممثل عن اسم المنظمة   
....................

	
	

	Signature/ التوقيع
....................
	Signature/ التوقيع
....................

	Date /  التاريخ
....................
	Date / التاريخ
....................



